
Protokół Nr XXXVI/22 

 

z XXXVI Sesji VIII kadencji Rady Gminy Dywity z dnia 28 maja 2022 r.  

  

 

Początek posiedzenia    - godz. 12:00 

Zakończenie     - godz. 14:40 

Lista obecności radnych   - zał. nr 1 

 

Ad. 1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Dywity p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak otworzyła XXXVI 

Sesję Rady Gminy Dywity. Przywitała obecnych na sesji p. Daniela Zadwornego – Wójta,  

p. Waldemara Szydlika – Sekretarza Gminy, p. Teresę Kuptel – Skarbnika Gminy, Jacka 

Szydło - członka zarządu Powiatu Olsztyńskiego. 

Zgodnie z listą obecności stwierdziła quorum zdolne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Na stan 15 radnych ustawowego składu Rady w chwili otwarcia sesji uczestniczyło 

13 radnych. Lista obecności stanowi zał. nr 1 i 2  do protokołu.  

 

 

Przewodnicząca odczytała porządek sesji i poprosiła o wnoszenie ewentualnych wniosków. 

Brak wniosków.  

 

W związku z powyższym porządek obrad był następujący: 

1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy Dywity. 

3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2022– 2029. 

5. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2022r. 

6. Uchwała w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Dywity w zakresie dokonywania 

zmian w budżecie i Wieloletniej Prognozie Finansowej w celu realizacji zadań 

związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa. 

7. Uchwała w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, ul Rubinowa. 

8. Uchwała w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, ul. Złota. 

9. Uchwała w sprawie nadania nazwy drodze publicznej, ul. Dywicka. 

10. Uchwała w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym stanowiącym własność 

Gminy Dywity. 



11. Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Dywity. 

12. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Czy są uwagi lub pytania do 

protokołu? 

Brak uwag/pytań. 

p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – kto jest za przyjęciem protokołu 

z XXXV  sesji Rady Gminy Dywity – bez czytania? 

Obecnych było 13 radnych. 

Za przyjęciem  - 13 radnych 

Przeciw   - 0 

Wstrzymało się - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 13  radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula 

Derlacz, Danuta Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-

Hrywniak, Kaszubska Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, 

Bogdan Rudnicki, Kilkowska Magdalena ) 

Protokół Nr XXXV/22 z sesji Rady Gminy Dywity z dnia 31-03-2022 r. został przyjęty – 

załącznik nr 3 

 

Ad. 3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – oddaje głos P. Wójtowi  

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity -  przedstawił informację w sprawie pracy 

między sesjami okresie  31.03.2022 r. do 27.04.2022 r. - załącznik nr 4 do protokołu. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania do informacji? 

- p. Zbigniew Glezman  - Ja tylko w uzupełnieniu, świetlica Ługwałd jest oczywiście 

finansowana w bardzo dużej części przez Gminę Dywity, z budżetu gminy Dywity i to jest 

inwestycja Gminy Dywity. Pierwsza rzecz jest taka, że dzisiaj rano widziałem, że są już okna. 

To jest piękna rzecz. Jest szansa, że będziemy mieli w tym roku sprawną funkcjonującą 

świetlicę. Druga rzecz, to chcę powiedzieć, że w imieniu swoim i obecnego naszego sołtysa, 

Mirosława Hyczy, że przy tego typu budowach niezwykle istotnym jest kontakt między 

budującym, inwestorem czyli Gminą Dywity i mieszkańcami, których reprezentuje Mirosław 

Hycza, sołtys nasz i muszę przyznać, za co bardzo dziękuję, że ten kontakt w tej chwili, ten 

trójstronny jest bardzo dobry. Na bieżąco są korygowane rzeczy, te oczywiście, które nie 

wymagają jakichś większych formalnych uzgodnień. 



- p. Daniel Zadworny - Bardzo dziękuję za ten głos. Jeśli referat gospodarki i inwestycji nie 

słyszał to ja na pewno przekażę. To bardzo miło natomiast rzeczywiście mieliśmy jeszcze w 

ostatnim czasie pewne zawirowania, na przykład jeżeli chodzi o kwestie przyłączenia do 

gazu.  

-p. Sabina Robak – propozycja o wznowienie nauki pływania dla dzieci z naszych placówek. 

- p. Daniel Zadworny - Dziękuję za taki wniosek, oczywiście bardzo słuszny. Ja tylko 

przypomnę, że w zeszłym roku część uczniów ze Szkoły Podstawowej w Dywitach miała taką 

możliwość ale to dzięki kooperacji z AZS-em Olsztyńskim (klasy sportowe). 

Będzie troszeczkę trudniej z uwagi na to, że uczelnia OSW, niestety już nie będzie prowadziła 

basenu. Byliśmy bardzo blisko, położenie i tak by można było rzeczywiście tą organizację i 

dojazd bardzo sprawnie zorganizować ale niemniej jednak no pomyślimy. Wiadomo, że 

zwykle chodzi tu o jakieś kwestie finansowe no bo musimy te zajęcia także w jakiejś mierze 

sfinansować ale wniosek jest, uważam, bardzo słuszny. 

-p. Kilkowska Magdalena - Pan Wójt wspomniał o tym, że mamy, oczywiście wiem o tym 

wszyscy, niedobór miejsc wolnych w przedszkolach samorządowych i wspomniane było o 

miejscach wolnych w przedszkolu niepublicznym. Ja mam pytanie, ile miejsc tak naprawdę 

dla ilu dzieci zabrakło w naszych przedszkolach samorządowych? I drugie pytanie dotyczy 

postępowania przetargowego firmy Rombud o budowę ośrodka zdrowia bo Pan Wójt 

wspomniał, że firma nie dopełniła jakiegoś warunku. Czy możemy poznać o jaki warunek 

chodziło i dlaczego, że tak powiem ten przetarg, no niestety się nie udał oraz czego, może 

bardziej szczegółowo, czego ma dotyczyć projekt przebudowy i rozbudowy Przedszkola 

Samorządowego w Dywitach bo czy to ma być, patrzyłam, tutaj była podana kwota za projekt 

i w związku z tym właśnie mam pytanie czy dotyczy to jedynie dostosowania tych 

zwolnionych pomieszczeń czy również w tę modernizację ma wejść jakaś rozbudowa samej 

bryły budynku przedszkola? 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity -  Jeżeli chodzi o to pierwsze pytanie, ile 

dzieciaczków? W informacji mamy chyba podane, 34 osoby, z czego te osoby potem są jakby 

wskazywane do przedszkola w Różnowie.  

Jeżeli chodzio tą firmę Rombud, no to sytuacja wydaje się trochę banalna bo  gra rozbijała się 

o duże miliony ponieważ, no dzięki tutaj Państwa mdecyzji zwiększone zostały środki i 

wydawało się, że ta inwestycja, ta umowa będzie podpisana, no ale my tam wymagaliśmy 

doświadczenia kierownika robót, o ile kojarzę, 5-letniego. No i firma nam odpowiedziała, 

mimo, że firma funkcjonuje od wielu, wielu lat na rynku, z tego co wiemy, że no niestety nie 

ma takiego kierownika z takim stażem pracy. Takie oświadczenie zostało złożone. 

Co do przedszkola, jeżeli chodzi o rozbudowę. Punktem wyjścia jest oczywiście ten niejako 

pustostan lokalu mieszkalnego, który został w tej bryle budynku ale jakby jesteśmy na bardzo 

wczesnym etapie, na razie bym powiedział, koncepcyjnym i prawdopodobnie okaże się, że 

jakby większy zakres będzie musiał być realizowany tej modernizacji a nie tylko ten lokal, 

który tam został bo jeżeli będziemy chcieli cokolwiek zmienić w tym przedszkolu to okaże 

się, że wejdziemy na przykład w ciągi komunikacyjne. 

Czyli krótko mówiąc, jedna rzecz będzie najprawdopodobniej pociągała konieczność 

przebudowy drugiej. 



-p. Magdalena Kilkowska - Jeszcze mam jedno pytanie. Pan Wójt wspomniał o tym, że 

niestety nie stanęli żadni wykonawcy do tych przetargów drogowych w Różnowie oraz 

Grzybowa w Dywitach. Rozumiem, że przetargi, które teraz zostały ogłoszone,  są dokładnie 

jak gdyby zakresowo takie same jak ten poprzedni? 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity -   dzielenia na etapy są trochę inne i mam 

nadzieję, że będzie tutaj pozytywna odpowiedź bo już jest jakieś zainteresowanie. Są telefony 

więc coś jest na rzeczy pozytywnego. 

- p. Bogdan Rudnicki - Panie Wójcie, ja z taką prośbą może do Pana Wójta czy do może 

pracownika bardziej merytorycznego, który zajmuje się mapą inwestycji. Mamy na stronie 

gminnej mapy i nawiązując też do Pana informacji z pracy między sesjami, wspominał Pan o 

inwestycji właśnie między innymi tej drogi do Tameksu  gdzie tu mamy jeszcze maj 2019 

termin realizacji więc no już trochę to jest nieaktualne więc prosiłbym o naniesienie może 

tych nowych inwestycji. Nie ma tutaj tej ścieżki pieszo-rowerowej ze Słup do Osiedla 

Leśnego, tak żeby mieszkańcy też nie tylko słyszeli ale też mogli to na mapie zobaczyć jak te 

inwestycje właśnie w całej gminie są prowadzone. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity -   Bardzo słuszna uwaga, przyznam szczerze bo 

dla mnie ta mapa osobiście nie jest potrzebna gdyż cały czas obserwuje jak jeżdżę w gminie 

te inwestycje i z informacji z pracy między sesjami cały czas jakby mamy je na bieżąco ale 

tak jak Pan radny mówi, rzeczywiście dla mieszkańców tak poglądowo z innych szczególnie 

miejsc, tak, ktoś mieszka w danej części gminy, nie zawsze jest w tej drugiej, no to 

poglądowo warto zobaczyć, że coś tam się dzieje i tam jeszcze są zawsze zdjęcia, także 

bardzo słuszna uwaga. Będziemy to, no myślę, że w takim comiesięcznym schemacie 

uzupełniać. 

-p. Kilkowska Magdalena - BIP też jest troszeczkę mało uaktualniany bo akurat ja 

sprawdzałam zamówienia publiczne na stronie BIP-u i ostatnie są z 2020 roku więc już tak 

jakby powiedzmy, że ten poślizg 12 - miesięczny jest chyba za duży. Też warto może byłoby 

sprawdzić czy tam pewne informacje można po prostu uaktualnić. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity -   Wydaje mi się, że po prostu jest już 

nieaktualny bo my korzystamy, mamy obowiązek, z takiej platformy zakupowej. 

-p. Kilkowska Magdalena - Tak, owszem, zgadza się, że na platformie zakupowej są aktualne 

jak najbardziej zamówienia i przetargi natomiast myślę, że wielu naszych mieszkańców i w 

ogóle wiele osób przyzwyczaiło się też do korzystania ze strony BIP-u i tam te aktualizacje 

teżn  można byłoby, chyba, że rezygnujemy jakby z aktualizowania tej platformy, to jest 

zupełnie wtedy inna kwestia. 

Wtedy właśnie, można też zrobić po prostu przekierowanie linkiem do platformy zakupowej. 

Nie każdy może mieszkaniec wie, że takie informacje można znaleźć i rzeczywiście taka 

platforma funkcjonuje. 

 

Ad. 4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2022– 2029.  



- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Wójta o 

przedstawienie uchwały. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity  – przedstawił projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

- p. Jacek Szydło - Muszę Państwu powiedzieć, że firma Colas już wystąpiła o dalsze 

zwiększenie wydatków na budowę tej drogi. Osobiście uważam, że Gmina i tak bardzo 

wysoko dofinansowała do tej pory tą inwestycję i jestem zdecydowanie przeciwny aby 

jeszcze próbować obciążać robotami dodatkowymi Gminę i takie będę zajmował stanowisko 

w Zarządzie Powiatu. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady –  Bardzo dziękujemy bo 

naprawdę dużo środków poszło na tą inwestycję, no jest to z dużym plusem dla mieszkańców 

bo teraz odczuwamy, że lepiej się jeździ, są ciągi piesze w miejscowościach ale jednak no 

trochę mankamentów zostało. Mamy nadzieję, że zostaną one wszystkie rozwiązane i bardzo 

dziękujemy tutaj za tą deklarację, że Pan wstawia się za nami. 

-p. Danuta Kryszałowicz - Ponieważ teraz jest mowa o tej wielkiej pętli więc ja też 

chciałabym jeszcze w ramach usuwania mankamentów i też w związku z tym, że kończy się 

ten termin prac, przypomnieć, że była taka obietnica w momencie kiedy był sytuowany 

przystanek dla dzieci i też dla mieszkańców w innym miejscu w Sętalu, że będzie 

zabezpieczona okolica tego przystanku barierkami ponieważ przystanek jest usytuowany tuż 

przy takim bagnie, po prostu, w miejscu niebezpiecznym. No i to już z barierkami, z tą 

obietnicą to my już żyjemy prawie rok i jeśli można, to korzystając z obecności Pana Jacka 

Szydło, członka Zarządu Powiatu, przypomnieć o tym, że po prostu trzeba to zrobić. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dywity na lata 2022 – 2029, 

poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka) 



Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2022 – 2029, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXXVI/336/22 – 

stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. 5. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2022r.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Wójta o 

przedstawienie uchwały. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity - omówiła uchwałę. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany budżetu Gminy Dywity na 2022r., poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka) 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany budżetu Gminy Dywity na 2022r., została 

podjęta i zarejestrowana pod Nr XXXVI/337/22 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. 6. Uchwała w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Dywity w zakresie dokonywania 

zmian w budżecie i Wieloletniej Prognozie Finansowej w celu realizacji zadań związanych z 

pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 



- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

upoważnienia Wójta Gminy Dywity w zakresie dokonywania zmian w budżecie i Wieloletniej 

Prognozie Finansowej w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w 

związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka, Janusz Jędrzejewski) 

Uchwała w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Dywity w zakresie dokonywania zmian 

w budżecie i Wieloletniej Prognozie Finansowej w celu realizacji zadań związanych z 

pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXXVI/338/22 – stanowi zał. nr 7 do 

protokołu. 

Ad. 7. Uchwała w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

- p Zbigniew Glezman -Proszę Państwa, następne cztery uchwały, a będą kolejne w 

przyszłości dotyczą Ługwałdu. Tak naprawdę dotyczą nadania nazwy ulicom w miejscowości 

w sołectwie Ługwałd. Dlatego pozwoliłem sobie zabrać głos ponieważ chcę wszystkim 

mieszkańcom, którzy nas słuchają czy będą słuchać, powiedzieć dwie rzeczy. Po pierwsze 

proces, który doprowadził nas jako społeczność gminną do tego etapu, do tych czterech 

uchwał i kolejnych, które będą, trwał kilka lat. Jednym z elementów tego procesu było 

powstanie grupy inicjatywnej, na której czele stanął poprzedni na sołtys Bronisław Szatan i 

nasza mieszkanka, skądinąd znana nam, Urszula Czernikiewicz. Ich zadaniem było 

zaproponowanie nazw tych ulic. To co widzimy tutaj dzisiaj w tych uchwałach, to jest właśnie 

co powstało na bazie ich propozycji, ich wcale niełatwej pracy. Im za to bardzo dziękuję, za tą 

ciężką pracę i tym, którzy z nimi współpracowali bo też były takie osoby. 

Druga istotna rzecz to, szanowni Państwo, sołtys Mirosław Hycza i cała rada sołecka w 

Ługwałdzie, która jak to przy tego typu społecznych rzeczach, miała pełne ręce roboty, kupę 

telefonów, kupę zastrzeżeń, kupę różnych uwag, wiele różnych rzeczy na głowie ale sobie 

znakomicie poradzili. I też wracam do tego, że to jest efekt ich pracy i też za to im bardzo 

dziękuję. Kolejna rzecz to, właśnie urzędnicy Urzędu Gminy Dywity. Bardzo wam dziękuję.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 



- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie nadania 

nazwy drodze wewnętrznej, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka) 

Uchwała w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, została podjęta 

i zarejestrowana pod Nr XXXVI/339/22 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad. 8. Uchwała w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały omawiany był 

na komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę o opinię komisję 

społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społęczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka) 

Uchwała w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, została podjęta 

i zarejestrowana pod Nr XXXVI/340/22 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 9. Uchwała w sprawie nadania nazwy drodze publicznej. 

 - p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był 



omawiany na Komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję społeczną 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie nadania nazwy drodze publicznej, 

poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka, ) 

Uchwała w sprawie nadania nazwy drodze publicznej, została podjęta i zarejestrowana 

pod Nr XXXVI/341/22 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 10. Uchwała w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym stanowiącym własność 

Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany 

na Komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – odczytała treść uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie nadania nazw drogom 

wewnętrznym stanowiącym własność Gminy Dywity, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 



Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka) 

Uchwała w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym stanowiącym własność Gminy 

Dywity, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXXVI/342/22 – stanowi zał. nr 11 do 

protokołu.  

Ad. 11. Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany 

na Komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję budżetu. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Dywity, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0  

wstrzymało się od głosu  - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka) 

Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Dywity, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXXVI/343/22 – stanowi zał. nr 

12 do protokołu.  

Ad. 12. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

 

- p. Danuta Kryszałowicz - chciałam złożyć wniosek o przedstawienie informacji, ilu 

mieszkańców jest obecnie zameldowanych na Osiedlu Sterowców w Gminie Dywity. 

Moje pytanie jest trochę związane z finansowaniem budowy ronda. Ja nie ukrywam, że byłam 

przeciwna budowie tego ronda natomiast głosowałam dzisiaj za zmianą w budżecie na 

finansowanie ronda natomiast ja już kiedyś prosiłam o to by analizować dla ilu tak naprawdę, 

że to nie jest tylko dla mieszkańców Osiedla Sterowców ale myślę, że w dużej mierze to im 



ułatwi życie i dlatego jest to dla mnie istotne ile osób jest zameldowanych w kontekście też na 

jakie podatki od osób na Osiedlu Sterowców możemy liczyć? 

-p. Magdalena Kilkowska – W  porozumieniu z Przewodniczącym Komisji Inwestycji oraz w 

nawiązaniu do naszych komisji wspólnych, które się odbyły w tym tygodniu i pomysłowi 

również tutaj ze strony Urzędu Pana Wójta chciałabym, korzystając oczywiście z okazji, że 

mamy dzisiaj Pana Jacka Szydło obecnego tu, który jest członkiem Zarządu, wstępnie 

zaprosić członka Zarządu, Pana Jacka Szydło a w późniejszym oczywiście czasie stosowne 

dokumenty, mam nadzieję tutaj uda nam się z Panem Wójtem i Urzędem Gminy oraz Panią 

Przewodniczącą wystosować a więc jest to takie wstępne zaproszenie na Komisję Inwestycji, 

która miałaby dotyczyć dróg powiatowych na terenie naszej gminy ze szczególnym 

uwzględnieniem bieżących remontów i napraw tych nawierzchni. 

-p. Renata Kaszubska - Mam pytanie do Pana Wójta ponieważ wielu mieszkańców mnie 

pytało, jeśli chodzi o budynek, który znajduje się w Dywitach przy jeziorze, jako, że ze 

ścieżki pieszo-rowerowej naprawdę korzysta bardzo dużo mieszkańców, osób i wiele osób 

spytało się jaki Gmina ma pomysł na wykorzystanie tego budynku w okresie letnim i jaka jest 

szansa, możliwość udostępnienia toalet ponieważ często ludzie wybierają się na przykład z 

Kieźlin na  bardzo długie spacery z dziećmi no i jest problem taki, że właściwie toalety są 

zbudowane ale skorzystać z nich nie można. I czy są jakieś pomysły na to jak ten budynek, 

przynajmniej w okresie letnim, będzie funkcjonował? Czy będzie jakoś wykorzystywany czy 

tylko sporadycznie wtedy kiedy są imprezy? 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity - W nawiązaniu do pytania Pani Danuty 

Kryszałowicz, 510 mieszkańców jest zameldowanych. To tak żeby podać tą liczbę, także 

akurat ci zameldowani to też ci co płacą podatki.  

Jeżeli chodzi o to co Pani radna powiedziała, Pani Renata Kaszubska, tak, budynek został 

wybudowany w ramach projektu unijnego więc tak naprawdę musimy też się trzymać 

pewnych, bym powiedział zasad, które tam w tym projekcie zostały przewidziany więc 

specjalnie też nie mamy jakby możliwości odstąpienia chociażby na przykład tego budynku 

komuś innemu żeby nim administrował żeby na przykład była jakaś większa powiedzmy 

częstotliwość takich czy innych wydarzeń czyli musimy być gestorem głównym tego 

budynku ale nadmienię, że jeżeli Gminny Ośrodek Kultury chce realizować jakiekolwiek 

wydarzenie właśnie w tym budynku czy na tym budynku bo to różnie można tam na to 

spojrzeć, jako obiekt budowlany, to oczywiście za każdym razem taką zgodę od nas dostaje.  

Jeżeli chodzi o te otwarcie tych toalet, które są na dole, jak najbardziej tak, w zeszłym roku 

była taka sytuacja, że w okresie wakacyjnym one były otwarte, przed południem i chyba 

nawet po południu również więc myślę, że w tym roku do tego powrócimy i będą otwarte tak 

żeby osoby mogły skorzystać natomiast co do jakichś dalszych jeszcze wykorzystań, no 



myślę, marzę o tym żeby tam stworzyć także w jednej części tego budynku saunę dla morsów 

ale zobaczymy jak będzie z dofinansowaniem, jak nam się uda gdzieś coś takiego ciekawego 

zrobić to chciałbym jeszcze żeby w okresie zimowym coś takiego było. Także to jeżeli chodzi 

o takie, powiedzmy, na szybko pewne plany czyli imprezy jak najbardziej, GOK, 

stowarzyszenia. Jeżeli ktoś będzie chciał coś zorganizować, jak najbardziej tak. Przekazać tak 

wprost nie możemy, musimy być administratorem, musimy liczyć tak naprawdę ile osób 

korzysta bo też właśnie chodzi o kwestie rozliczeń co do użytkowników tego obiektu. Te 

sztandarowe wydarzenia także jak najbardziej tak, te, które organizujemy jako gmina, także 

będą tam, no a te bieżące takie otwarcie, tak jak najbardziej tak. Póki tej toalety nie ma, a 

nawet jak będzie w centrum Dywit bo mam nadzieję, że taka też się pojawi za jakiś czas to 

oczywiście tamte miejsce powinno być otwarte. Jest monitoring także nic nie powinno się 

złego stać, także to otwarcie będzie. Być może, to zobaczymy, braliśmy udział w konkursie 

jeszcze takim dotyczącym dofinansowania przez rząd masztu flagowego, takiego powiedzmy 

lepszego niż takie standardowe. Może tam jeszcze coś się pojawi jakby w tym obszarze. 

Będziemy mieli takie miejsce do różnych apel i spotkań dla szkół. 

- p. Zbigniew Glezman  -  Panie Wójcie, to jest bardzo istotna sprawa. Rzeczywiście to jest 

troszeczkę skomplikowane tak jak Pan Wójt powiedział. Chodzi o to dokąd spływają podatki 

mieszkańców danej gminy. Otóż należy podkreślić, akurat jestem na stronie internetowej i tu 

jest napisane w ten sposób. Ważny nie jest meldunek w dowodzie osobistym ale, w 

cudzysłowie, centrum interesów życiowych czyli osobistych i gospodarczych czyli 

powiązania rodzinne, towarzyskie i tak dalej. O czym to świadczy i do czego zmierzam? 

Świadczy to o tym, że każdy z nas ma prawo zadeklarować to swoje centrum interesów 

życiowych tak jak mu się podoba. Mogą podatki oddawać do Warszawy, jeżeli stwierdzą, że 

tak jest centrum ich interesów życiowych. I teraz stąd to, że jest na przykład 500 

mieszkańców zameldowanych w danym miejscu nie oznacza, że wszyscy ci mieszkańcy 

oddają, z ich podatku jest przekazywane część do Gminy Dywity. Ale teraz nasunęła mi się 

pewna myśl, Panie Wójcie żeby może nie przegapić okazji i może troszkę za późno, może 

nie, w każdym razie jeżeli nie w tym roku to na pewno w następnych latach żeby ponowić, 

kiedyś kilka lat temu była taka kampania przez Gminę Dywity robiona, zostaw podatek w 

Gminie Dywity więc żeby ponowić taką kampanię w szczególności na Osiedlu Sterowców i 

żeby może w jakiś sposób zachęcić tych mieszkańców do tego, żeby rzeczywiście 

zadeklarowali, że Gmina Dywity to jest ich centrum życiowe i żeby zadeklarowali w 

Urzędzie Skarbowym tu miejsce rozliczenia. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity - Jednak trochę sprostuje tą wypowiedź, 

ponieważ, możemy oczywiście na komisjach może bardziej o tym podyskutować. Założenie 

jest takie, mimo wszystko, że jeżeli człowiek się melduje, to znaczy, że oświadcza, że 



mieszka. Jeżeli oświadcza, że mieszka, jest zameldowany, to jakby automatycznie, 

automatycznie ten podatek, który płaci idzie do tego miejsca, w którym jest zameldowany. 

Owszem, może tu być jakby inna sytuacja, że może rzeczywiście być w jednym miejscu 

zameldowany, w innym miejscu mieszka, ale to w tym, w którym mieszka a nie jest 

zameldowany wtedy może dopiero złożyć ten PIT czyli ten ZAP-3 czyli ten druk, który, 

powiedzmy jest jakby poza tą standardową sytuacją. Czyli jednak, jeżeli ma meldunek w 

danej gminie to jakby z automatu wchodzę na dochodowość tej gminy, chyba, że chcę to 

zmienić, to wtedy dopiero muszę złożyć ten odpowiedni druk do Urzędu Skarbowego. 

-p. Magdalena Kilkowska - To może ja wszystkim podpowiem, najprostszy sposób 

zachęcenia mieszkańców żeby płacili podatki w miejscu, w którym mieszkają, po prostu 

przeprowadzimy swoją kampanię informującą. Nie muszą być nagrody, nie muszą być 

konkursy, nie musimy dawać nikomu roweru, rolek czy innej rzeczy materialnej. Wystarczy, 

że sporządzimy swoją statystykę ile każdy mieszkaniec może nam przysporzyć podatku, ile za 

to my możemy później dać naszym mieszkańcom, właśnie poprzez modernizację przedszkoli, 

poprzez budowę ośrodka zdrowia, poprzez to, że rozbudowujemy sieć infrastruktury 

technicznej, budujemy drogi,  to że nasze miejscowości się naprawdę zmieniają, że są ścieżki 

pieszo-rowerowe. Może ludzie nie znają tych wszystkich realiów, na pewno starsi mieszkańcy  

zdają sobie sprawę ile musieli czekać na pewne inwestycje  i być może czasem ich to nawet 

tak kolokwialnie wkurza, że gdzieś dzieje się coś, na co inni czekają 20 lat, ale 

rozbudowujemy się ogólnie jako gmina.  

A teraz przechodząc już do mojego jeszcze pytania a właściwie prośby bo ta prośba też się 

pojawiła już na wcześniejszej komisji, którą mieliśmy w tym tygodniu i oczywiście tutaj 

podziękowania dla pana Jacka, że w systemie informacji masowej pojawił się SMS 

przypominający o tym, że do końca miesiąca mamy możliwość składania wniosków 

dotyczących przebiegu obwodnicy Dywit oraz Olsztyna, to też dzisiaj jeszcze właśnie 

dopytałam Pana Jacka, dla tych mieszkańców, którym nie uda się dzisiaj czy w dniu 

jutrzejszym jeszcze tego wniosku dostarczyć bezpośrednio na przykład do Urzędu Gminy, 

jest tam możliwość, o której Pan został, poinformowani zostali mieszkańcy w SMS-ach z 

systemu powiadomień masowych, tam jest adres e-mail, na który można przesłać 

zeskanowany dokument a nawet w formie zdjęcia zrobionego komórką więc to jest 

informacja dla tych mieszkańców, którym się nie uda fizycznie dotrzeć ze swoim papierowym 

wnioskiem, że mogą również w takiej formie tą swoją deklarację złożyć, do czego oczywiście 

bardzo serdecznie wszystkich mieszkańców zachęcam. 

-p. Renata Kaszubska - Żeby zakończyć dyskusję dotyczącą mieszkańców Sterowców to moje 

wrażenie dzisiejszej dyskusji jest trochę takie mieszane i wydaje mi się, że jeśli oglądają nas 

mieszkańcy Sterowców to mogą się troszeczkę poczuć źle, że nie są traktowani jako 



wspólnota, nasza wspólna, jako wszyscy mieszkańcy składający się na małe i większe 

miejscowości, mimo, że przybyli z Olsztyna, mimo, że mieszkają na granicy miasta Olsztyna, 

to są nasi mieszkańcy i tak samo jak dajemy każdą złotówkę na inwestycję do różnych 

naszych miejscowości, to jeśli mieszkańcy Sterowców zastali gotowe osiedle gdzie nie trzeba 

wyprowadzać wody, ścieków, gdzie nie trzeba budować ulic i teraz rozliczać jak gdyby 

rondo, we mnie budzi mieszane uczucia. Tym bardziej, że mam nadzieję, że to rondo 

naprawdę ułatwi komunikację dojazdu do i Dywit i do miasta. Jeśli ktoś jeździ z Kieźlin w 

godzinach szczytu to naprawdę tylko dzięki uprzejmości kierowców można wjechać. Jest to 

bardzo niebezpieczne, byłam sama świadkiem wielu takich sytuacji, że było o włos od 

wypadku. Proszę Państwa, cieszmy się, że powstaje inwestycja, z której będą korzystali 

wszyscy mieszkańcy naszej gminy. 

-p. Danuta Kryszałowicz - Otóż nie zgadzam się. Moje niewinne pytanie skądinąd, ilu 

mieszkańców liczy Osiedle Sterowców i odpowiedź, którą uzyskałam, bardzo odbieram 

pozytywnie bo kiedy dwa lata temu pytałam, w ogóle gdy się zaczęły rozmowy o rondzie i 

pytałam ilu jest zameldowanych osób, to pamiętam, że wówczas było coś około 120 więc 

jakby ja odbieram pozytywnie, że wzrosła liczba mieszkańców i nie chciałabym by moje 

pytanie było potraktowane jako dyskryminację mieszkańców Osiedla Sterowców. 

-p Tadeusz Bielicki - mieszkam 65 lat i podatki płacę cały czas do Dywit, do gminy. Skoro  

tu mieszkam ja i moja rodzina, to czemu mam płacić do Warszawy podatek? Ja się z tym nie 

zgadzam. Wybrałem to miejsce, tak jak każdy z nas tutaj mieszka, to się dziwię, to taki 

obywatel naszej gminy powinien się wstydzić tym, że płaci podatek do innej miejscowości. 

 

Brak pytań. 

Przewodnicząca zamknęła XXXVI/22 sesję Rady Gminy Dywity. 

 

Protokołowała:       Przewodnicząca Rady 

 

 Iwona Baka                                 Agnieszka Sakowska-Hrywniak 


